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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mi a véleménye a minisztériumnak a szabad 
nőgyógyász-választásról?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A 2021.  január  1-étől  bevezetett  új  egészégügyi  jogviszony,  illetve  a  hálapénz  visszaszorítását
célzó  intézkedések  nagy  kavart  keltettek  az  egészségügyben,  de  az  állampolgárokban  is.
Ennek  méltó  példája,  hogy  a  Debreceni  Szülészeti  és  Nőgyógyászati  Klinikán  a  hálapénz
kivezetésére hivatkozva megszüntették a „fogadott” orvos és szülésznő rendszerét egészen addig,
amíg tiszta viszonyok között nem lehet folytatni a gyógyítást, a szülések lebonyolítását.

A nőgyógyászat,  a  szülészet  olyan  területe  az  orvoslásnak,  ahol  a  szakmai  szempontokon  túl,
az  egyéni,  emocionális  alapú  döntések  is  jelentősek,  hiszen  az  intimitásnak,  a  kölcsönös
bizalomnak ezen esetben jelentős szerepe van.

Ezzel kapcsolatosan szeretném kérdezni Miniszter urat:

1. Mi a véleménye a minisztériumnak a szabad nőgyógyász-választásról?

2. Lesz -e lehetőség a szabad orvos, legfőképpen nőgyógyász választására a jövőben is?

3. Van -e joga a kórházaknak ezt megakadályozni?

4.  Milyen  tervek  vannak  a  jövőben  arra  vonatkozóan,  hogy  szabad  orvosválasztás  mellett
visszaszorítsák a hálapénz intézményét a nőgyógyászat területén is?



5.  Számoltak  -e  a  lehetséges  kiskapukkal,  amivel  az  „orvosbárók”  továbbra  is  biztosítani
tudják  az  aránytalan  anyagi  bevételt  munkájuk  során?  Ha  igen,  milyen  megoldási
lehetőségek merültek fel ellenük?

6. Terveznek -e bármiféle központi szabályozást az orvosválasztással kapcsolatban?

Válaszát és együttműködését előre is köszönöm.

Budapest, 2021. 01. 22.
Tisztelettel,
Ungár Péter
(LMP)
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